

EST Exams

EST 1

- صممت وزارة التعليم العالي المصرية الاختبار المصري (EST) خصيصًا للطلاب المصريين في قسم الدبلومة الأمريكية وهو امتحان مصري لدخول الجامعات المصرية ولا يمكن استخدام نتائجه للتقديم في الجامعات الغير مصرية.
- يؤدي الطالب الإمتحان في مادتي Reading و Writing و Math
- يتم احتساب كل مادة من 800 درجة ليكون المجموع في EST 1 من 1600 درجة
- الحد الأدنى للقبول بالجامعات الحكومية في EST 1 1050 من 1600
- الحد الأدنى للقبول بالجامعات الخاصة في EST 1 890 من 1600

EST Subject Test (EST 2)

- بالنسبة لكليات أو معاهد الطب والصيدلة وطب الأسنان والعلاج الطبيعي والطب البيطري والتمريض ، فإن المادتين المطلوبتين هما علم الأحياء كمادة أساسية وواحد مما يلي:
الفيزياء أو الكيمياء أو الرياضيات 1 أو الرياضيات 2. أما بالنسبة لكليات أو معاهد الهندسة ، تكنولوجيا المعلومات ، الحاسوب ، الفنون الجميلة (قسم العمارة) ، والتخطيط العمراني ، فإن المادتين المطلوبتين هما الرياضيات 1 وواحد مما يلي: الفيزياء أو الكيمياء أو الأحياء.
- يتم احتساب كل مادة من 800 درجة ليكون المجموع في EST 2 من 1600 درجة
- الحد الأدنى للقبول بالجامعات الحكومية في EST 2 1100 من 1600
- الحد الأدنى للقبول بالجامعات الخاصة في EST 2 980 من 1600

EST Exams

EST 1

- The Egyptian Scholastic Test (EST) is designed especially for Egyptian students in the American Diploma division. EST is a computer-based test that measures the readiness of the students to enter public or national universities.
- EST Subjects are Reading ,Writing (800) and Math (800) so the total is (1600)
- The minimum EST 1 score needed for admissions to public or national universities is 1050 out of 1600
- The minimum EST 1 scores needed for admissions to private universities is 890 out of 1600

EST Subject Test (EST 2)

- For the faculties or institutes of Medicine, Pharmacy, Dentistry, Physiotherapy, Veterinary Medicine, and Nursing, the 2 subjects required are Biology and one of the following: Physics, Chemistry, Mathematics 1 and Mathematics 2. For the faculties or institutes of Engineering, Information Technology, Computer, Fine Arts (Architecture section), and Urban Planning, the 2 subjects required are Mathematics 1 and one of the following: Physics, Chemistry and Biology.
- Each subject to be calculated out of 800 so the total is 1600
- The minimum EST 2 score needed for admissions to public or national universities is 1100 out of 1600
- The minimum EST 2 scores needed for admissions to private universities is 980 out of 1600